
Resum COMUNA 16/04/2024

Assistents: Ima, Susana, Dàmaris, Muntsa, Vicky, Mireia, Teresa, Loredana, 
Montse C., Montse B., Àngels, Dolo, Montse P., Mercè O.V., Merche, Pilar, 
Marta i Mirta

S'acaba l'assemblea de sòcies de Ca la Dona i comencem la Comuna amb un 
tema fora de l'ordre del dia sobre la possibilitat de posicionar-nos davant la 
propera convocatòria electoral. Després de debatre pros i contres durant 
quasi una hora, es decideix redactar un text en format "Alerta Feminista" per 
difondre a les xarxes socials i que reforci els nostres plantejaments habituals de
"Ni un pas enrere" davant la possibilitat de pèrdua de drets i  que es puguin 
traspassar les nostres línies vermelles. Dues participants van demanar que 
constés a l’acta el seu desacord.
Es constitueix una comissió que s'encarregarà de redactar el text.

Proposta de treball de la repartidora per abordar la renovació de les 
comissions atès que ja es complirà un any de funcionament.
Per a la Comuna del 16/05/24, cada Comissió i la Repartidora presentaran una 
valoració global del funcionament general així com del treball realitzat, tot 
destacant els punts forts i les coses a millorar. La repartidora informarà dels 
canvis en la composició de les comissions i es recorda la conveniència que 
algunes continuïn, o sigui que la renovació sigui parcial per assegurar-ne la 
continuïtat. Es recorda l'acord que només es pot formar part de dues 
comissions.
A la Comuna de l’11/06/24, s'informarà de les dues persones que cada 
comissió enviarà a la Repartidora, per tal que abans de l’estiu l’organització 
quedi lligada.

Dates properes reunions:

16/05/24 Comuna  a les 18.30h

11/06/24 Assemblea de sòcies 17.30h i Comuna 18.30h.

11/07/24 Comuna a les 18.30h.

Debat monogràfic sobre el 8M/25N

Es desestima la dinàmica de treball proposada per la Repartidora de fer grups 
en considerar que el nombre d’assistents permet seguir totes conjuntament. 
Les preguntes suggerides per la Repartidora (Què significa el 8M i el 25N per a 
CLD?; Pros i contres de rebre diners públics de les administracions?;Quines 
propostes d’autofinançament podrien ser viables per al sosteniment dels 
projectes i accions de CLD?) són qüestionades per algunes companyes perquè
consideren que no recullen tota la complexitat del debat que ja fa mesos 
portem sobre el tema.

Es succeeixen un seguit d’intervencions que van posant de manifest els 
principals punts de debat, de reflexió i de conflicte:



La demanda econòmica per al 8M no hauria de ser exclusiva de CLD, s’hauria 
d’estendre a altres grups de l’assemblea 8M. 
Es planteja la possibilitat que l’Assemblea 8M es constitueixi en associació amb
NIF i signi directament el conveni, com s’havia fet anys enrere.

Necessitat de reconèixer i respectar l’experiència de les persones més 
directament implicades en l’assemblea 8M.

El feminisme encara té idees importants per portar al carrer com a feministes 
anticapitalistes i anticolonials. Hem de sostenir el sentit i la força d’una altra 
manera de fer política i mostrar la nostra radicalitat. 

Si hi ha consens amb la proposta de constituir un 8M amb NIF, s’ha de tirar 
endavant. Però si no hi ha consens, es seguiria igual que ara, amb total 
transparència i comunicació.

Ha canviat molt el 8M si abans érem 2.000 ara som 50.000. Com ho faríem si 
no tinguéssim la subvenció?

Vàries intervencions destaquen la possibilitat de perdre la subvenció per la 
pressió de determinats sectors del feminisme. Es destaca, també, que 
l’Ajuntament molt possiblement no donaria els diners si no és a Ca la Dona.

Necessitat de formular propostes constructives i que ajudin a trobar un camí 
d’acord. Reconèixer que totes volem i recolzem un 8M i un 25N forts i plens de 
diversitat.

Possibilitats de demanar a les associacions o grups de l’assemblea 8M un 
compromís real amb el finançament  de forma que no sigui només Ca la Dona 
qui gestiona els diners. Aprofitar per fer una reflexió sobre la força real de 
l'assemblea 8M al llarg dels propers mesos amb l'objectiu d'enfortir-la i 
consolidar-la.

Quin moviment estem fent? Quin moviment volem construir? La importància del
8M està lligada a la consecució d’uns diners? Si realment és possible una 
alternativa a l’actual situació, al menys hem d’intentar-ho. 

A l’Assemblea 8M, s’està construint col·lectivament i s’està portant un procés 
amb persones de Regularización, ya, amb sindicats minoritaris, amb les 
antiracistes, amb les migrades, amb les treballadores de la llar... però els grups 
que constitueixen l’Assemblea 8M són molt diversos i dèbils. 

A l’assemblea 8M també hi han tensions i conflictes i han estat les companyes 
de CLD les que han recosit l’organització. S’han sentit molt fiscalitzades.  

Hem de tenir confiança entre nosaltres i no tergiversar el sentit de les 
intervencions. No es pot dir que les que no són a l’assemblea 8M no poden 
entendre què passa o no els interessa o no recolzen la feina feta.

Hem d’arribar a un consens perquè s’està allargant molt el debat i això crea 
neguit, inseguretat i conflicte. 



CLD no pot aparèixer com a la única responsable, la salvadora o la gestora de 
l’assemblea 8M. S’ha d’implicar tothom que hi participa i amb 3 entitats n’hi 
hauria prou per constituir el NIF i ja s’ha parlat i ja hi podrien ser.

Els àmbits de 8M i 25N són diferents. Es podria plantejar per al 8M i prou. 

Quan eren aproximadament les 9 del vespre, es va disparar l’alarma general de
la casa i espontàniament es va donar per acabada la reunió. 


